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Protokół Nr XXVIII/2017 

z przebiegu obrad XXVIII sesji Rady Gminy Lubiszyn 

odbytej w dniu 28 sierpnia 2017 roku 

 

Sesja rozpoczęła się o godz.1300 i zakończyła się o godz.1425 

 

Na 15 radnych na sesji obecnych było 13 radnych według załączonej listy obecności. 

Nieobecni: 1) T.Ciaś  

2) G.Miszkiewicz 

 

Do punktu 1 porządku obrad: 

E.Leśniewski – Przewodniczący Rady Gminy – dokonał otwarcia XXVIII zwyczajnej sesji 

Rady Gminy Lubiszyn, witając radnych i przybyłych gości.  

Stwierdził, iż na ustawowy stan 15 radnych na sesji obecnych jest 13 radnych, wobec czego 

rada może obradować i podejmować prawomocne uchwały. 

Do punktu 2 porządku obrad: 

E.Leśniewski - przedstawił porządek obrad, który został jednogłośnie przyjęty w niżej 

podanym brzmieniu: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie kworum. 

2. Ustalenie porządku obrad. 

3. Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej – FB-1. 

4. Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej – FB-2. 

5. Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Lubiszyn 

na lata 2017- 2027. 

6. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia opinii o projekcie uchwały Rady Powiatu 

Gorzowskiego w sprawie zmiany uchwały nr 59/IX/2007 Rady Powiatu Gorzowskiego z 

dnia 25 lipca 2007 roku w sprawie postawienia w stan likwidacji Samodzielny Publiczny 

Zakład Opieki Zdrowotnej w Kostrzynie nad Odrą. 

7. Projekt uchwały w sprawie zmiany regulaminu określającego wysokość oraz szczegółowe 

warunki przyznawania nauczycielom dodatków do wynagrodzenia zasadniczego oraz 

wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw. 

8. Projekt uchwały w sprawie przyjęcia Programu polityki zdrowotnej w zakresie rehabilitacji 

leczniczej mieszkańców Gminy Lubiszyn na lata 2017-2021. 

9. Projekt uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości Baczyna. 

10. Rozpatrzenie skargi na bezczynność Wójta Gminy. 

11. Sprawozdanie Wójta Gminy z pracy między sesjami. 

12. Sprawozdanie Przewodniczącego Rady Gminy z pracy między sesjami. 

13. Przyjęcie protokołów z XXVI i XXVII sesji. 

14. Interpelacje i wnioski radnych. 

15. Sprawy różne. 

16. Zamknięcie obrad sesji. 
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Do punktu 3 porządku obrad: 

E.Leśniewski – przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej. 

Na wspólnym posiedzeniu komisji pozytywnie zaopiniowano przedstawiony projekt uchwały. 

Rada Gminy jednogłośnie podjęła w/w uchwałę Nr XXVIII/198/2017. 

Do punktu 4 porządku obrad: 

E.Leśniewski – przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej. 

Na wspólnym posiedzeniu komisji pozytywnie zaopiniowano przedstawiony projekt uchwały. 

Rada Gminy jednogłośnie podjęła w/w uchwałę Nr XXVIII/199/2017. 

Do punktu 5 porządku obrad: 

E.Leśniewski – przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Lubiszyn na lata 2017- 2027. 

Na wspólnym posiedzeniu komisji pozytywnie zaopiniowano przedstawiony projekt uchwały. 

Rada Gminy jednogłośnie podjęła w/w uchwałę Nr XXVIII/200/2017. 

Do punktu 6 porządku obrad: 

E.Leśniewski – przedstawił projekt uchwały w sprawie wyrażenia opinii o projekcie uchwały 

Rady Powiatu Gorzowskiego w sprawie zmiany uchwały nr 59/IX/2007 Rady Powiatu 

Gorzowskiego z dnia 25 lipca 2007 roku w sprawie postawienia w stan likwidacji Samodzielny 

Publiczny Zakład Opieki Zdrowotnej w Kostrzynie nad Odrą. 

 

Rada Gminy jednogłośnie podjęła w/w uchwałę Nr XXVIII/201/2017. 

Do punktu 7 porządku obrad: 

E.Leśniewski – przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany regulaminu określającego 

wysokość oraz szczegółowe warunki przyznawania nauczycielom dodatków do wynagrodzenia 

zasadniczego oraz wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i godziny doraźnych 

zastępstw. 

Rada Gminy jednogłośnie podjęła w/w uchwałę Nr XXVIII/202/2017. 

Do punktu 8 porządku obrad: 

E.Leśniewski – przedstawił projekt uchwały w sprawie przyjęcia Programu polityki 

zdrowotnej w zakresie rehabilitacji leczniczej mieszkańców Gminy Lubiszyn na lata 2017-

2021. 

Rada Gminy jednogłośnie podjęła w/w uchwałę Nr XXVIII/203/2017. 

Do punktu 9 porządku obrad: 

E.Leśniewski – przedstawił projekt uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości 

Baczyna. 

Rada Gminy jednogłośnie podjęła w/w uchwałę Nr XXVIII/204/2017. 

 



3 

 

Do punktu 10 porządku obrad: 

E.Leśniewski – przedstawił projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na bezczynność 

Wójta Gminy Lubiszyn. 

Rada Gminy jednogłośnie podjęła w/w uchwałę Nr XXVIII/205/2017. 

Do punktu 11 porządku obrad: 

Sprawozdanie Wójta Gminy z pracy między sesjami 

za okres 27.06.2017r. (sesja XXVII) – 28.08.2017r. (sesja XXVIII) 

30.06.2017r. – Podpisanie umowy w Urzędzie Marszałkowskim w Zielonej Górze na 

dofinansowanie modernizacji przedszkola w Baczynie. 

05.07.2017r. – Spotkanie z radnym Sejmiku Wojewódzkiego Józefem Kruczkowskim. 

06.07.2017r. – Spotkanie z przedstawicielami Rady Rodziców ZS w Ściechowie. 

09.07.2017r. – Obecność podczas festiwalu Śpiewamy na Ludowo w Tarnowie. 

13.07.2017r. – Spotkanie z Panią Poseł Krystyna Sibińską. 

13.07.2017r. – Udział w posiedzeniu Rady Gminy ze Starostą Gorzowskim, omówiono 

zasady dalszej współpracy w zakresie remontów dróg powiatowych na terenie gminy. 

20.07.2017r. - Spotkanie w Starostwie Powiatowym, poświęcone zagrożeniom powodziowym 

na terenie powiatu gorzowskiego. 

21.07.2017r. – Udział w zebraniu wiejskim w miejscowości Staw. 

24.07.2017r. – Udział w uroczystościach  Święta Policji w Gorzowie Wlkp. 

26.07.2017r. - Udział w posiedzeniu zarządu ZCG MG6. 

07.08.2017r. - Udział w posiedzeniu zarządu ZCG MG6. 

09.08.2017r. - Udział w posiedzeniu zarządu ZCG MG6. 

15.08.2017r. – Udział w Gminnych obchodach Dnia Wojska Polskiego w Lubiszynie. 

17.08.2017r. - Udział w posiedzeniu zarządu ZCG MG6. 

18.08.2017r. – Udział w posiedzeniu Komisji Rewizyjnej Rady Gminy. 

19.08.2017r. – Udział w uroczystościach Dożynek i Miodobrania w Lubiszynie. 

23.08.2017r. - Udział w posiedzeniu zarządu ZCG MG6. 

26.08.2017r. - Udział w uroczystościach Dożynek Powiatowych w Kostrzynie n/O. 

S.Andrzejewski - 05.07.2017r. – Spotkanie z radnym Sejmiku Wojewódzkiego Józefem 

Kruczkowskim. Czego dotyczyło to spotkanie? 

A.Terlecki – Jak każde spotkanie z radnym województwa, czy posłem dotyczyło możliwości 

jakiegokolwiek wsparcia dla Gminy Lubiszyn. Rozmawialiśmy o możliwości ewentualnych 

działań i korzyści, jakie gmina mogłaby uzyskać. Rozmawialiśmy m.in. o drodze 

wojewódzkiej przez m. Tarnów. Jak państwo wiecie zaplanowano remont drogi przed 

Tarnowem i za Tarnowem a miejscowość wyłączono. Zabiegamy o to, aby te 1200 m przez 

miejscowość też zostało zrobione. Na razie nie ma decyzji dla nas pozytywnych. 

Rozmawialiśmy też o innych kwestiach. Marzy nam się ścieżka rowerowa w Gminie 

Lubiszyn po nasypie kolejowym. Ta ścieżka niewątpliwie byłaby atrakcją turystyczną, jak i 
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zarówno rozwiązałaby sprawy komunikacyjne w naszej gminie, ponieważ przebiegałaby 

przez całą gminę. Tylko, że bez wsparcia, tych 30 km ścieżki rowerowej z naszego budżetu 

nie zrobimy.  

E.Leśniewski – odnośnie tej ścieżki rowerowej w naszej gminie. Słyszałem, jak wypowiadał 

się Prezydent Gorzowa, że ścieżka rowerowa dotyczy odcinka Gorzów – Baczyna. 

A.Terlecki – Gorzów zaplanował budowę ścieżki rowerowej od ulicy Mosiężnej, czyli od 

Faureci do granic Gorzowa, czyli do Baczyny wzdłuż ulicy Szczecińskiej. I już do tego 

przystępują. My natomiast nie mamy planów ścieżki rowerowej. To, co chcielibyśmy 

ewentualnie to stoi pod ogromnym znakiem zapytania, bo to jest ogromne przedsięwzięcie i 

bez wsparcia nie ma na to szans. Dla naszej gminy niewątpliwie ogromnym atutem byłaby 

ścieżka rowerowa po nasypie, bo biegnie przez Baczynę, Wysoką, Ściechów, Lubiszyn aż do 

Stawu i Kozin, więc wiele kwestii komunikacyjnych taka ścieżka by rozwiązała, bo jak 

wiemy nasi mieszkańcy bardzo często korzystają z rowerów. Żebyśmy mieli świadomość, że 

w tej chwili to nie jest jeszcze żadna decyzja. 

M.Naczk – To, o czym mówił Pan Wójt, to są plany, jeśli chodzi o tą ścieżkę rowerową. 

Natomiast my, jako Marwice jesteśmy posiadaczami ścieżki rowerowej i apelowałbym o 

wyasfaltowanie tej nowej ścieżki, bo to jest lepsze niż brukowanie. Pan Sołtys może 

potwierdzić ile kosztuje odchwaszczanie tej ścieżki. 

A.Terlecki – Zdecydowanie byśmy szli w ścieżkę asfaltową, jeśli nam się uda i byłoby to 

dofinansowanie. Raz, że jest tańsza a dwa jest lepsza.  

W.Zwieruho – 13 lipca 2017r. uzyskałem od Pani Zastępcy Wójta informacje nt. ul. Leśnej 

w Lubiszynie. Czy wyszło coś nowego po spotkaniu z panią Starościną? 

Odnośnie spotkania w sprawie zagrożenia powodziowego. Czy mówiono tam o melioracjach i 

czy jest już jakiś plan na 2018r.? 

A.Terlecki – Jeśli chodzi o ul. Leśną to te informacje, które Pan dostał od Pani zastępcy są 

jak najbardziej aktualne. 

Natomiast, jeśli chodzi o melioracje to głownie dotyczyło Powiatu Gorzowskiego i rzek 

Noteci i Warty, które stwarzają zagrożenie. Na naszym terenie jest krótki odcinek Myśli, 

który stwarza takie zagrożenie i ten temat poruszano. Podczas tego spotkania 

zakomunikowano, że zmianie ulega struktura, zmienia się adresat środków przeznaczanych z 

budżetu państwa na melioracje. Teraz to był Wojewódzki Zarząd Melioracji, natomiast 

wszystko wskazuje na to, że zajdą jakieś zmiany i te środki będą kierowane do tej instytucji, 

która będzie tym zarządzała. I też tego dotyczyło to spotkanie. 

S.Andrzejewski – Chodzi o drogę wojewódzką łączącą Baczynę ze Strefą Ekonomiczną. Czy 

ta droga będzie remontowana? 

A.Terlecki - Rozmawialiśmy na temat remontu tej drogi już dawno, ale przy okazji tej ścieżki 

pojawia nam się problem. Jak państwo wiecie, na ukończeniu jest budowa centrum 

logistycznego, będzie tam kilkaset TIR-ów dziennie i ta droga będzie sprawiała problemy dla 

wszystkich naszych mieszkańców, bo przecież stanowi główny szlak komunikacyjny do 

gminy Lubiszyn. Natomiast na ta chwilę nie ma przewidzianych środków w budżecie miasta 
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na remont ul. Szczecińskiej. Oni są ukierunkowani na przebudowę ul. Myśliborskiej. Ulica 

Szczecińska wchodziłaby w grę w kolejnych latach, to jest kwestia bardziej 2020 roku. 

Do punktu 12 porządku obrad: 

E.Leśniewski – 9 lipca 2017r. uczestniczyłem w Festiwalu „Śpiewamy na Ludowo” w 

Tarnowie, 

15.08.2017r. brałem udział w obchodach Dnia Wojska Polskiego w Lubiszynie. Chciałbym 

podziękować Panu Wójtowi, że to jest kontynuowane. Rozumiem, że zmieniają się 

dyrektorzy szkół, ale trzeba to zakrzewiać w dzieciach, uczyć historii i dziwię się, że nie było 

pocztów sztandarowych. Dziękuję bardzo, że byli obecni przedstawiciele szkoły podstawowej 

z Lubna. 

19.08.2017r. uczestniczyłem w uroczystościach dożynek i Miodobrania w Lubiszynie. Nie 

wiem, jakie Państwo odnosicie wrażenie, jeśli chodzi o dożynki, natomiast ja tych dożynek na 

terenie gminy przeżyłem wiele i powiem, dziękując Panu Wójtowi i pracownikom urzędu, że 

zrobiliście bardzo piękną robotę. Jedna z ładniejszych imprez i chyba najbardziej oblegana. A 

nade wszystko ten wóz strażacki i cała otoczka wokół tego, to była piękna sprawa.  

Powinniśmy się bardzo cieszyć z tego nowego wozu strażackiego. Koszt ok. 800 tys. zł., z 

tego Gmina Lubiszyn zapłaciła 150 tys. zł. 

Panie Sołtysie z Tarnowa, bo ja jestem konsekwentny w działaniu i na dzisiejszej sesji 

zatwierdziliśmy pieniądze na wykonanie dokumentacji termomodernizacji Sali w Tarnowie. 

Ona będzie nowocześnie zaprojektowana i dojdziemy do efektu. Od czegoś trzeba jednak 

zacząć. I proszę nie mówić, że w tej miejscowości nic nie jest robione. Proszę o cierpliwość. 

Na drogę w Kozinach czekałem 32 lata i doczekałem się, ale wielu moich mieszkańców się 

nie doczekało. I Pan również się doczeka. Bądźmy konsekwentni, nawet, jeśli ta sala nie 

zostanie zrobiona, czasami trzeba poczekać kilka kadencji żeby coś konkretnego było 

zrobione. Ja konsekwentnie się do tego odnoszę. 

Chciałem odnieść się jeszcze do jednej rzeczy – dożynki. Pani Wójcie, ja się cieszę tylko 

chciałbym, bo mówi się, że są finansowane w iluś tam procentach z dotacji. Chciałbym 

p.Skarbnik, osobiście dotknąć tej uchwały, w której są przekazywane pieniądze z dotacji, bo 

to musi być do budżetu przecież wprowadzone uchwałą. Chciałbym być 100% pewny, że jest 

dotacja na dożynki. Wiem, o czym mówię. 

B.Pampuchowicz – Możemy to wskazać jak będzie dotacja w 2018r. 

E.Leśniewski – To będzie dotacja w 2018 r.? 

B.Pampuchowicz – Myślę, że tak. 

E.Leśniewski – Chciałbym to zobaczyć i będę się cieszył. 

Do punktu 13 porządku obrad: 

Rada Gminy przyjęła protokoły: 

1) z XXVI sesji – jednogłośnie, 

2) z XXVII sesji – jednogłośnie. 
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Do punktu 14 porządku obrad: 

J.Obara – Mam kilka wniosków: 

1) Wrócę do poprzedniej sesji i sprawy daszku nad wejściem do budynku fizjoterapii. Kiedy 

są opady deszczu jest to bardzo uciążliwe dla osób, które muszą skorzystać z podjazdu. 

Prosiłem o zajęcie stanowiska w tej sprawie. Czy będzie tam coś robione? 

2) Sprawa windy. Wracam do tematu. Została zrobiona winda, ale jest niedostępna, jest 

zamknięta. Ostatnio było proponowane żeby klucze miała pani z biblioteki i żeby mogła 

otwierać tą windę, gdy ktoś potrzebuje. Czy będzie coś w tej sprawie zrobione? 

3) Był odbiór ulicy szkolnej. Bardzo się cieszę, że ulica szkolna jest zrobiona. Bardzo ładnie 

to wygląda. Tylko, jako radny i jako mieszkaniec Baczyny mam takie spostrzeżenia. Nie 

zostały tam w ogóle uwzględnione zatoczki autobusowe. 

4) Sprawa odwodnienia tej ulicy szkolnej, ale widzę, że Pan Wójt działa w tej sprawie. 

5) sprawa wyjazdu z ulicy pocztowej w kierunku szkoły. Bardzo ładnie jest tam zrobione 

tylko na chodniku został słup i zabiera 80% tego chodnika. Czy można ten słup przenieść na 

drugą stronę? 

6) Budynek szkoły jest taką wizytówką a tam nie ma żadnego parkingu. Nie mówię, że teraz 

trzeba go robić, ale w przyszłości trzeba o tym pomyśleć. Niedaleko szkoły jest działka, którą 

można wykupić i tam zrobić parking. 

A.Terlecki – Jeśli chodzi o podjazd i te opady deszczu to analizowaliśmy sytuację. Ta woda, 

która spływa na ten podjazd to jest woda tylko z tego krótkiego odcinka daszku, który 

częściowo ten podjazd przykrywa. Był tam p.K.Łukaszczuk z wykonawcą i analizowali to. 

problem jest tego typu, że przy tym daszku nie ma do czego przytwierdzić rynny. Ten daszek 

spełnia bardziej rolę estetyczną. Wykonawca ma się określić, czy można tam coś zrobić. 

Jeśli chodzi o windę to p. V-ce Wójt mnie zapewnia, bo taka była nasza decyzja, że klucz 

został przekazany dla p.bibliotekarki i ona tym kluczem dysponuje. Proszę to sprawdzić. Jeśli 

się okaże, że tak nie jest to będziemy tą sprawę wyjaśniać. Słusznie Pan zauważył, że winda 

jest dla wszystkich i na takie potrzeby została zbudowana. 

U.Stolarska – na czas modernizacji przedszkola korzystanie z windy może być trochę 

utrudnione. 

A.Terlecki – Ulica szkolna i zatoczka. Efekt wykonania ul. Szkolnej na warunki, z jakimi 

przyszło nam się zmierzyć jest bardzo dobry. Pas tej drogi jest na tyle wąski, że tam nic się za 

bardzo nie da zrobić. Zależało mi na tym żeby tam był, chociaż wąski chodnik tak, aby dzieci 

mogły iść bezpiecznie do szkoły, bo dochodziło tam do skrajnie niebezpiecznych sytuacji. 

Ten chodnik nie jest szeroki. Jest taki na ile sytuacja nam pozwoliła go wygospodarować, ale 

zapewnia bezpieczeństwo dzieciom.  

Zatoczki autobusowej nie było gdzie tam ulokować, bo nie dysponowaliśmy na tyle szerokim 

pasem drogi. 

U.Stolarska – Przy samym ogrodzeniu, przy wejściu do szkoły nie ma krawężnika 

ograniczającego ruch a więc autobus może tam maksymalnie podjechać. 
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A.Terlecki – Kwestie odwodnienia. Pracując nad projektem ulicy szkolnej wiedzieliśmy, że 

będzie problem z wodami opadowymi. Natomiast nie było gdzie przy ulicy szkolnej 

sprowadzić wód opadowych. Trzeba pamiętać, że ta droga wpada w ulicę pyrzycką, która już 

jest drogą miejską. Czy zrobilibyśmy jakąkolwiek kanalizację deszczową, czy też rynsztok 

gdzie ta woda mogłaby spływać to ona i tak spływałaby na ulicę pyrzycką i zaraz byśmy mieli 

zastrzeżenia ze strony miasta, że powinniśmy zagospodarować wodę z własnej drogi. 

Analizowaliśmy ulokowanie studni. Natomiast pas drogi jest na tyle wąski, że nie ma 

możliwości ulokowania tam studni. To jest poważny problem. W dużej mierze ten problem 

jest też spowodowany tym, o czym mówiłem na komisji, że mieszkańcy często wody ze 

swoich posesji wyprowadzają na drogę i w ten sposób zalewają ulicę szkolną, czy ulicę 

pocztową. Jest to trudna sytuacja i zastanawiamy się, czy nie będzie tam możliwości budowy 

studni, aby te wody jakoś zagospodarować. 

Słup. Ten słup tam był, niczego tam nie zmienialiśmy. Rzeczywiście to nie jest sytuacja 

komfortowa, ale ten słup stanął tam w określonych okolicznościach. On po prostu w tym roku 

lepiej oświetla to skrzyżowanie niż w rogu przeciwnym. 

Problem parkingu przy ulicy szkolnej pojawia się od lat. Szkolna jest ulicą wąską i 

rzeczywiście tam parkingu nie ma. Do szkoły w tej chwili uczęszcza 200 uczniów. Ale to ile 

jest problem tylko szkoły w Baczynie, bo z parkingiem boryka się zarówno szkoła w Stawie, 

szkoła w Lubiszynie. Troszeczkę lepiej, ale też nie za bardzo komfortowo wygląda sytuacja w 

Ściechowie. Wszystkie szkoły mają ten sam problem. Zgadzam się z Panem, że parking jest 

istotny, jeśli chodzi o szkołę w Baczynie. 

J.Obara – Sprawa podjazdu przy fizykoterapii. Ten problem trzeba rozwiązać, bardzo o to 

proszę, bo tam woda leje się na głowy osobom niepełnosprawnym. To można zrobić tanim 

kosztem ok. 300zł. 

M.Naczk – Przedstawię wniosek z imprezy. Mam świadomość, że osobiście byłem dość 

sceptyczny, co do zakresu pod kątem kosztowym Miodobrania. Natomiast muszę powiedzieć, 

że się pomyliłem. To, co najwięcej kosztowało w mojej ocenie tak naprawdę, bo to tylko 

moja ocena, bo każdy ma prawo do własnej, to wypaliło najbardziej. Mówię o występie 

K.Krawczyka. Nigdy dotąd nie widziałem w Lubiszynie takiego zbiorowiska ludzi.  Nie było 

nigdy dotąd w żadnym miejscu tylu osób zgromadzonych. To świadczy o dobrym wyborze i 

cieszę się, że taki został dokonany. 

S.Andrzejewski – Nie ma p.Kierownika RIT-u, ale chciałbym żeby Pan Wójt przyjrzał się 

wnioskowi odnośnie obcinania gałęzi, bo jak pan pamięta spotkaliśmy się 2,5 miesiąca temu. 

Okazało się, że w trakcie zmieniła się ustawa. Powiat przysłał o zezwolenie na wycięcie, 

gmina odesłała o uzupełnienie wniosku i to się ciągnie.  Dzisiaj pozwoliłem sobie wykonać 

telefon do powiatu i w dalszym ciągu czekają na to pozwolenie od gminy na przycięcie tego 

odcinka drogi Wysoka – Ściechów. Mają nawet ludzi do wykonania tych prac. Proszę o 

spojrzenie na tą sprawę. 

J.Domagała – Do wypowiedzi p.J.Obary. Korzystałam z mężem z rehabilitacji i powiem, że 

przejście tym podestem pod tym daszkiem to byliśmy oboje faktycznie przemoczeni. Nie 

znam kosztorysu, ale modernizacja tego budynku rehabilitacji, ale chodzi mi o otoczenie. 
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Postawiono piękne ławeczki, byłam świadkiem jak sadzono rośliny i tylko niektóre się 

przyjęły. Proszę to sprawdzić.  

Ostatnio na zebraniu proponowaliśmy zmianę funduszu sołeckiego, aby dołożyć do 

zakupienia wiaty przystankowej i padło takie stwierdzenie, że nie wiem czy przystanek 

autobusowy, który jest w Wysokiej przy kościele, czy tam jest zakaz stawania autobusu 

szkolnego? Czy to się wiąże z jakimiś przepisami? Pan kierowca staje w innym miejscu i 

dzieci często mokną, gdy pada deszcz, czy śnieg. Wiadomo, jakie jest podejście ludzi, skoro 

my nie mamy to i ty nie masz. Chodzi o ten przystanek na Kolonii. Ponieważ te dzieci tu 

mokną jest potrzeba wymyślenia czegoś innego, tylko gdzie? Proszę, aby to sprawdzić, czy 

autobus szkolny nie może zabierać dzieci z przystanku? 

A.Terlecki – Przystanki są wyznaczane w porozumieniu z rodzicami. Jeżeli taki jest wniosek 

to proszę go złożyć i wyznaczymy inne miejsce zatrzymywania autobusu. 

E.Leśniewski – mam pytanie do Pana Mecenasa. Była w Sejmie taka ustawa o prawie 

wodnym. Nie wiem, czy Pan się orientuje, czy nie, bo ona gdzieś rok temu miała być 

głosowana. Chciałbym to wiedzieć, bo m.in. w tej ustawie było wprowadzenie, że przy 

podatku rolnicy mieli płacić pewną pulę na melioracje. Jestem za tym rozwiązaniem.  Dzisiaj 

omawialiśmy również sprawę dotacjo dla Spółki Wodnej w Lubiszynie i te 20 000zł. to nie 

rozwiązuje żadnego tematu. Natomiast ta ustawa miała wprowadzić opłatę na rzecz melioracji 

i byłbym za tym tylko żeby to było wykonywane. Musiałaby być do tego powołana jakaś 

jednostka, która by te melioracje prowadziła. 

T.Wojcieszyński – Ustawa została przyjęta i podpisana, ale nie wiem, kiedy wchodzi w 

życie. Sprawdzę to. 

W.Zwieruho – Panie Przewodniczący trzeba odróżnić dwie sprawy. Jedna to są melioracje a 

druga to konserwacje urządzeń melioracyjnych. I w zakresie konserwacji urządzeń 

melioracyjnych nic się nie mówi. 

Do punktu 15 porządku obrad: 

A.Terlecki – Dziękuję za te głosy odnośnie Miodobrania. Impreza wypadła bardzo dobrze. 

Mamy też takie sygnały od mieszkańców. Dziękuję wszystkim, którzy się zaangażowali w ten 

sukces. Bez współpracy ze strony sołtysów, ze strony sołectw, ze strony radnych tego by nie 

było. Bardzo proszę Państwa Sołtysów, aby reprezentowali swoje sołectwa na takiej imprezie, 

bo nie jest dobrze, jeżeli przygotowujemy miejsce a potem wiszą puste tabliczki i nie ma żadnej 

delegacji z sołectwa. To jest jedna gminna impreza w roku i uważam, że należałoby przyjechać 

i w jakiś sposób sołectwo zaprezentować. Mamy bardzo wiele potrzeb, bardzo wiele wniosków 

do nas płynie. Jesteśmy otwarci na te wnioski, ale musi być współpraca. Trzeba pamiętać, że 

to jest impreza, która promuje naszą gminę, albo powiedzmy sobie, że nie robimy tego i nie 

organizujemy miejsc dla sołectw. Jeszcze raz dziękuję tym, którzy uczestniczyli w 

Miodobraniu, bo rzeczywiście impreza się udała. Gmina Lubiszyn nie jest gminą bogatą, nie 

stać nas na to żeby tworzyć 5-6 imprez, żeby tymi pieniędzmi szastać. Uważam, że nas stać na 

jedną porządną imprezę, której nie będziemy się wstydzić. Myślę, że Miodobrania wstydzić się 

nie musimy. Komentarze, jakie do nas płyną są takie, że nawet imprezy wojewódzkie są na tym 

poziomie, który tutaj reprezentujemy i to jest dla nas bardzo budujące. Chciałbym to 



9 

 

kontynuować i mieć zgodę ze strony radnych na to, aby jedna taką dużą imprezę w gminie 

organizować. Podkreślam, że na tle innych gmin sąsiednich to są koszty i tak znacznie mniejsze 

niż te, które oni przeznaczają. 

Dziękuję również tym, którzy wzięli udział w obchodach gminnych Święta Wojska Polskiego 

15 sierpnia. Ubolewam nad tym faktem, że szkoły nie biorą udziału, ale i wyciągamy z tego 

pewne wnioski. Kiedyś przyjdzie ocena dyrektora i wtedy państwa uwagi i spostrzeżenia 

będziemy brali pod uwagę.. Wiem, że to jest 15 sierpnia, że to są wakacje, że nikomu nie pasuje. 

My też możemy powiedzieć, że nam nie pasuje, bo mamy wakacje i sezon urlopowy.  Przy 

obchodach Święta Wojska Polskiego powinniśmy stanąć na wysokości zadania i powinniśmy 

w godny sposób gminę pokazać, tym bardziej, że w tym roku była telewizja. Szkoda, że tych 

sztandarów nie było, ale zapewniam Państwa, że wnioski wyciągniemy. 

I teraz, Drodzy Państwo, sytuacja mniej przyjemna, ale wszystko wskazuje na to, że mamy 

duży problem związany z ujęciem wody w Lubnie. To ujęcie zasila dwie miejscowości: Lubno 

i Wysoką. Jeszcze nie mamy oficjalnego komunikatu w tej sprawie, ale wszystko wskazuje na 

to, że mamy skażenie bakterią coli na tym ujęciu i będziemy musieli mieszkańcom Lubna i 

Wysokiej dostarczać wodę beczkowozami. W tej chwili podejmujemy działania w celu 

naprawy tej sytuacji. Natomiast przy tej okazji utwierdzam się w przekonaniu, że kroki, które 

podjęliśmy związane z kanalizacją miejscowości Wysoka i przy tej okazji przekazanie obsługi, 

jeżeli chodzi o wodę w miejscowości Lubno i Wysoka do gorzowskiego PWiK jest jak 

najbardziej słuszne. Złoże w Lubnie już nam stwarzało problemy w tej kadencji. Na początku 

kadencji zabrakło wody w tych studniach. Na szczęście obniżenie pomp sprawiło, że woda 

była. Później mieliśmy problem z samym złożem. W zeszłym roku uruchamialiśmy rezerwy i 

szybko wymienialiśmy całe złoże za kilkadziesiąt tysięcy złotych a teraz mamy bakterię coli. 

Przyczyn tej bakterii może być bardzo wiele, ale bardzo często jest tak, że przy tych 

intensywnych opadach, które ostatnio zauważamy ścieki przenikają do gruntu i skażają nam 

ujęcie. To są ścieki zarówno z nieszczelnych szamb, ale i przydomowych oczyszczalni. Te 

przydomowe oczyszczalnie, o których tak często mówimy, że to jest dobre rozwiązanie, 

absolutnie nie do końca tak się sprawdza. W tej chwili dobrym rozwiązaniem jest kanalizacja i 

zbiorcza oczyszczalnia ścieków albo szczelne zbiorniki, które są cyklicznie opróżniane. Nie 

wiem jak długo potrwa problem z ujęciem wody w Lubnie. W tej chwili porano drugą próbę i 

bakteria coli jest. Ona jest w ujęciu a nie w sieci. Mamy tam drugą studnię, pobieramy z niej 

próby i jeżeli się okaże, że tam jest woda czysta i przełączamy i problem jest rozwiązany. 

Natomiast jak się okaże, że też jest skażenie to mamy duży problem. Jak tylko komunikat dotrze 

do nas oficjalnie to ukaże się natychmiast na stronie internetowej i będziemy informowali 

mieszkańców tych miejscowości. 

B.Nawrocka – Bardzo dziękuję Panie Wójcie za słowa skierowane do sołtysów, ale chciałabym 

powiedzieć, że niektóre namioty były puste, bo nikt nie chce z nami współpracować. Dla nas 

dożynki zaczynają się już w czerwcu. Trzeba naciąć zboża i bardzo często sami to robimy, 

wozimy, suszymy zioła na wieniec. Oczywiście przed dożynkami wszystko trzeba pozawozić, 

ustawić, przygotować. Praktycznie na 2 tygodnie przed dożynkami jesteśmy zawaleni pracą 

żeby to wszystko przygotować a mieszkańcy nie chcą pomagać. Przed każdymi dożynkami 

wypełniamy ankiety, w których się określamy czy będziemy na dożynkach. To jest naprawdę 

ogromna praca dla sołtysów. 
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A.Terlecki –Znam ten problem. Niestety to jest tendencja, którą zauważamy, że nasi 

mieszkańcy mają bardzo wiele żądań, bardzo wiele roszczeń, ale jeżeli chodzi o jakiekolwiek 

zaangażowanie nawet poprzez udział w zebraniu wiejskim gdzie są dzielone fundusze sołeckie 

to zainteresowanie jest niewielki. Wiem, że są takie trudności. My też z tymi trudnościami się 

borykamy. Może decyzja będzie taka, że nie robimy wieńców. Jednak pomimo tych trudności 

sołtysi stają na wysokości zadania, bo mamy 11 wieńców, bo mamy piękne dekoracje 

miejscowości. Widzę tą dobrą pracę sołtysów. Jak Państwo wiecie na dożynkach gminnych 

wygrał wieniec z Tarnowa, który pojechał na dożynki powiatowe i tam zajął II miejsce. 

Chciałbym bardzo Państwu pogratulować tych sukcesów. Przy tej okazji gratuluję też sołectwu 

Baczyna za stoisko przygotowane przez panie z Baczyny, które wygrało konkurs na stoisko w 

gminie i na dożynkach powiatowych reprezentowało się najlepiej i też wygrało konkurs. 

U.Głos – dzieci jeżdżą do Gorzowa autobusem Mustang i kierowca oświadczył, że od 

01.09.2017 najprawdopodobniej nie jest podpisana umowa i nie będą jeździć. Czy to jest 

prawda? 

U.Stolarska – To nie jest prawda. Nic się nie zmieni a jeśli się zmieni to tylko na lepsze. 

K.Stefanek – W tym roku ruszyła taka ekipa pod kierownictwem p.Stanisława, pracownika 

urzędu i oni wykaszają pobocza. Czy wiadomo już, że w przyszłym roku taka inicjatywa będzie 

kontynuowana, bo chcemy to uwzględnić w budżetach sołeckich na 2018 r. jest to bardzo dobra 

inicjatywa, ale musimy o tym wiedzieć nieco wcześniej, aby zaplanować środki na ten cel. W 

tym roku niestety nie mogłem z tego skorzystać. 

B.Pampuchowicz – W każdym momencie można zwołać zebranie wiejskie i przemodelować 

budżet. Są to niewielkie pieniądze i myślę, że każde sołectwo stać na usługę tej grupy. 

A.Terlecki – Bardzo byśmy chcieli to kontynuować. Posiłkujemy się pracownikami, ale 

piszemy też wnioski o dofinansowanie tych pracowników z Powiatowego Urzędu Pracy. W 

tym roku to dofinansowanie otrzymaliśmy i zakładam, że w przyszłym roku też je otrzymamy, 

ale na tą chwilę trudno jest coś gwarantować. Tak, czy inaczej sołectwa przeznaczają pewną 

pulę środków z funduszu sołeckiego na utrzymanie zieleni i wykaszanie. Jeżeli ta ekipa będzie 

funkcjonowała w przyszłym roku to tylko lepiej dla sołectw, bo jest to korzystniejsze niż 

zlecanie tych prac na zewnątrz. Trzeba pamiętać, że tu sołectwo pokrywa tylko koszty zużytego 

paliwa i materiału a samej pracy nie. 

R.Herian – Czy oprócz tego wykaszania można zlecać inne prace? 

A.Terlecki – Rozważamy różne możliwości, ale musimy zachować wszystkie wymogi prawne, 

bo nie do wszystkich prac możemy skierować te osoby, jeżeli nie mają uprawnień. Myślimy 

jednak o rozszerzeniu tych prac. 

Do punktu 16 porządku obrad: 

E.Leśniewski dokonał zamknięcia obrad XXVIII sesji Rady Gminy Lubiszyn. 
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